
 
 
 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Szanowni Państwo, bardzo proszę o potwierdzanie forum i podpisanie listy obecności. Dobrze to 
mamy wszystkich. Dzień dobry. Tak potwierdzone. Szanowni Państwo otwieram obrady XXII sesji VII 
kadencji Rady Powiatu w w Tomaszowie Mazowieckim w dniu 21maja 2025 roku zwołanej na 
wniosek Zarządu Powiatu. Informuję że zgodnie z artykułem 15 punkt 1 a ustawy o Samorządzie 
Powiatowym posiedzenia Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim są rejestrowane za pomocą 
urządzeń nagrywających dźwięk i wizerunek a transmisja z obrad jest dostępna w sieci internetowej. 
Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Witam Zarząd Powiatu, radnych oraz wszystkich Państwa biorących udział w 
dzisiejszej sesji. Informuję, że do Biura Rady Powiatu wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o zwołanie 
sesji z następującym porządkiem obrad: punkt pierwszy otwarcie XXII sesji Rady Powiatu. Punkt drugi 
stwierdzenie prawomocności obrad sesji. Punkt trzeci przyjęcie porządku obrad. Punkt czwarty 
rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla gminy Rokiciny z przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania 
bezpieczeństwa i gotowości bojowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łaznowie. Punkt piąty 
rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowy Mazowieckim w sprawie 
zmian w budżecie Powiatu Tomaszowskiego na rok 2025. Punkt szósty rozpatrzenie projektu i 
podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie zmian wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Tomaszowskiego na lata 2025-2043. Punkt siódmy, ocena zasobów pomocy 
społecznej dla Powiatu Tomaszowskiego za 2024 rok. Punkt ósmy, sprawozdanie z realizacji 
programu współpracy Powiatu Tomaszowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2024. Punkt dziewiąty, zamknięcie obrad XXII 
sesji Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim. W dniu dzisiejszym wpłynął wniosek 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o rozszerzenie porządku sesji o punkt: 
rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Starostę Tomaszowskiego zawartej w piśmie mieszkańca miasta. Czy ktoś z 
Państwa chciałby zabrać głos w sprawie przedstawionego porządku obrad? Nie widzę, zgodnie z 
artykułem 15 ustęp 8 ustawy o Samorządzie Powiatowym do zmiany porządku obrad wymagana jest 
zgoda wnioskodawcy. Czy Zarząd wyraża zgodę na wprowadzenie do porządku wnioskowanego 
przez komisję skarg, wniosków i petycji punktu?  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Wyrażamy zgodę.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Przystępujemy zatem do przegłosowania zgłoszonego wniosku. Kto z Państwa jest 
za rozszerzeniem porządku sesji o punkt rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu w 
Tomaszowie Mazowieckim w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Tomaszowskiego zawartej w 
piśmie mieszkańca miasta. Proponuję aby ten punkt umieścić w porządku sesji jako dziewiąty jeśli 
zostanie przyjęty. Poproszę o głosowanie. Pan Jarosław Feliński. Zamykamy głosowanie. Za 
przyjęciem punktu do porządku obrad zagłosowało 20 radnych, 3 radnych nieobecnych. Punkt został 
wprowadzony i znajduje się w dziewiątym punkcie porządku obrad. Dziękuję bardzo. Przystępujemy 
zatem do realizacji porządku obrad. Przechodzimy do punktu czwartego. Rozpatrzenie projektu i 
podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie udzielenia pomocy 



finansowej dla gminy Rokiciny z przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania bezpieczeństwa i 
gotowości bojowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łaznowie. Proszę o zreferowanie projektu 
uchwały Pana Tomasza Wojtaszka kierownika referatu Zarządzania kryzysowego. Panie 
Przewodniczący,  
 
Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego- Tomasz Wojtaszek 
 
 
Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego- Tomasz Wojtaszek 
 
 
Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego- Tomasz Wojtaszek 
- Szanowni Radni przedstawię Państwu projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla gminy Rokiciny z przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania bezpieczeństwa i 
gotowości bojowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w w Łaznowie. tutaj następuje podstawa prawna 
i paragraf pierwszy. Powiat Tomaszowski udziela w 2025 roku pomocy finansowej dla gminy Rokiciny 
w wysokości 25 tysięcy złotych z przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania bezpieczeństwa i 
gotowości bojowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łaznowie. Paragraf drugi, środki o których 
mowa w paragrafie 1 w formie dotacji celowej zostaną zabezpieczone w budżecie Powiatu 
Tomaszowskiego na 2025 rok w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 
rozdział 75412 ochotnicze straże pożarne, paragraf 2710 dotacja celowa na pomoc finansową 
udzielaną między jednostkami Samorządu Terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań 
bieżących. Paragraf trzeci, podstawą przekazania środków, o których mowa w paragrafie pierwszym, 
będzie umowa zawarta pomiędzy Powiatem Tomaszowskim a gminą Rokiciny określająca 
przeznaczenie i zasady rozliczania. Paragraf czwarty. Wykonaniu uchwały powierza się Zarządowi 
Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim. Paragraf piąty. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i 
poddana zostanie do publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicę ogłoszeń Starostwa 
Powiatowego w Tomaszowie Mazowieckim oraz zamieszczenie w biuletynie informacji publicznej. 
Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Poproszę Przewodniczącego Komisji Budżetu Planowania Gospodarczego Pana 
Leona Karwata o przedstawienie opinii komisji, która procedowała tutaj tą, te projekty uchwały.  
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Planowania Gospodarczego- Leon Karwat 
- Komisja Budżetu i Planowania Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy 
projekt uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Pozostałe komisje chyba nie procedowały tego projektu. Otwieram zatem 
dyskusję. Bardzo proszę. Nie widzę zgłoszeń. Zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. Za 
projektem uchwały zagłosowało 20 radnych, 3 radnych nieobecnych na sesji. Uchwała została 
przyjęta. Dziękujemy bardzo Panu Kierownikowi, Panu Kierownikowi i przechodzimy do punktu 
numer 5. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w 
sprawie zmian w budżecie Powiatu Tomaszowskiego na rok 2025. I już proszę Panią Skarbnik, Panią 
Beatę Zysiak o zreferowanie projektu uchwały.  
 
 
Skarbnik Beata Zysiak 



- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo zmiany w budżecie Powiatu 
Tomaszowskiego na rok 2025 i tutaj po stronie dochodowej głównymi pozycjami jest to sześć 
milionów czterysta trzydzieści osiem dwieście dziewięćdziesiąt cztery dotyczy to takiego działania jak 
rozbudowa drogi powiatowej na odcinku od węzła Wólka Jagielczyńska do miejscowości 
Krzemienica. Również po dochodach siedemset dwadzieścia osiem dziewięćset dziewięćdziesiąt dwa 
i jest to pomoc finansowa od gminy Czerniewice na to samo zadanie, ale to jest na ten rok 2025 oraz 
trzysta dwanaście tysięcy sto osiemdziesiąt dziewięć tytuł pomocy od gminy Ujazd i dotyczy to 
przebudowy drogi przebudowy drogi powiatowej 4303 ale budowy chodnika Wygoda- Bielina. 
Dochody. Teraz Szanowni Państwo, jeśli chodzi o wydatki, to głównie to są cztery, cztery tutaj 
zadania drogowe, gdzie mamy tu rożkową wolę, dworcową, Praszki oraz tą Bielinę, gdzie zwiększamy 
te zadania do wysokości najkorzystniejszej oferty i to są wszystkie zadania, które będą projekty 
drogowe. Mamy tu również, 25 tysięcy z tytułu pomocy finansowej dla gminy Rokiciny z 
przeznaczeniem na zakup sprzętu do utrzymania w związku z podjętą wcześniej uchwałą o pomocy 
oraz przemieszczamy 25 tysięcy i to dotyczy tutaj zarządu dróg, jest to przemieszczenie między 
paragrafem z dróg na paragrafy klasyfikacji administracji 25 tysięcy. Wprowadzamy również do 
realizacji przebudowa, rozbudowa na odcinku od Wólka Jagielczyńska do miejscowości Krzemienica i 
tutaj w związku z otrzymaniem dofinansowania ze środków Unii Europejskiej to zadanie 
wprowadzamy do realizacji. I to są główne działania i zmiany w budżecie. Dziękuję. Dziękuję bardzo. 
Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu Planowania Gospodarczego Pana Leona Karwata o 
przedstawienie opinii komisji w zakresie projektu budżetu .  
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Planowania Gospodarczego Rady Powiatu- Leon Karwat 
- Komisja Budżetu i Planowania Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Pozostałe komisje nie procedowały, zatem otwieram dyskusję. Bardzo proszę o 
zgłoszenia. Pan Dariusz Kowalczyk udzielam głosu.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo chciałbym dopytać jaka jest wysokość 
dofinansowania jeżeli chodzi o Urząd Gminy Czerniewice ze strony Pana Wójta.  
 
 
Skarbnik Beata Zysiak 
- Na ten rok siedemset dwadzieścia osiem dziewięćset dziewięćdziesiąt dwa i na rok przyszły 
czterysta trzydzieści siedem trzysta dziewięćdziesiąt pięć co będzie stanowiło milion sto sześćdziesiąt 
sześć trzysta osiemdziesiąt siedem jako plan.  
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- Dziękuję bardzo. Jeszcze, Panie przewodniczący, jeszcze chciałbym dopytać, czy ta droga będzie 
realizowana w dwóch etapach, rozumiem, tak?  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- Przewiduje się na ten moment 50% tego działania do końca roku i czerwiec 2026 resztę działania.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 



- Ze względu na brak środków w dwóch etapach? Bo przecież dofinansowanie dostaliśmy całe z 
Urzędu Marszałkowskiego, rozumiem, tak?  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- No nie da się w tym roku zrobić całości, bo tam jest prawie 3 kilometry.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- Znaczy rozmawiałem z wykonawcami, jeżeli by to było podjęta decyzja w miarę szybko, to 
spokojnie da zrobić, tylko nie w październiku, tylko w czerwcu. Są w stanie to wykonać w jednym 
etapie. No to jest takie trochę, no nie za bardzo, bo rozgrzebywanie placu budowy raz, później drugi 
raz, a tym bardziej, że środki dostaliśmy w pełnej wysokości z Urzędu Marszałkowskiego, środki 
unijne, No za bardzo tego nie rozumiem. No trzeba powiedzieć prosto, Starostwo nie ma pieniędzy, 
tak?  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- No nie wiem, może ktoś się tu wypowie.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- No takie ogólne pytanie rzuciłem, kto może odpowiedzieć? No bardzo proszę.  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Panie radny, pamięta Pan te lata, gdzie dostaliśmy podobno środki zewnętrzne i wtedy było to 
etapowane na trzy lata. Nie wiem, czy Pan sobie przypomina i decyzje zapadały też wtedy, kiedy Pan 
był w Zarządzie Powiatu, też podejmowaliście Podobne decyzje, zresztą na różne inwestycje właśnie 
drogowe. Tutaj jeszcze jesteśmy na ten moment przed przygotowaniem i ogłoszeniem samego 
przetargu. Więc też nie wiemy jak się to będzie w czasie rozkładać, stąd bezpieczniejszym 
rozwiązaniem jest tak naprawdę podzielenie tej inwestycji na dwa etapy.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik znamy źródło finansowania, tutaj dofinansowanie w jakiej wysokości 
i finalnie środki. Pan Dariusz jeszcze?  
 
 
Radny Powiatu- Dariusz Kowalczyk 
- Tak zgłaszałem Advocem.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- dobrze proszę bardzo.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- Panie Starosto, pamięta Pan, że wniosek ten przepadł i staraniem wielu osób uzyskaliśmy jednak 
dofinansowanie do tej drogi. Wiele osób się o to starało, no i, no i dzięki tym osobom to 
dofinansowanie mamy i ja uważam, że trzeba zrobić wszystko, żeby tę inwestycję wykonać w tym 



roku. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo.  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Jeśli mogę odpowiedzieć Panie przewodniczący. Jak Pan wie oczywiście w pierwszym 
rozstrzygnięciu wniosek na tą inwestycję nie uzyskał odpowiedniej liczby punktów, która 
umożliwiałaby tak naprawdę uczestniczenie w podziale jeśli chodzi o te środki, o tą alokację, która 
była na kilkanaście zadań przewidziana. Odwołanie, które tutaj, i to bardzo serdecznie dziękuję, 
pisały Panie z Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych, okazało się na tyle skuteczne, że została 
nam przyznana dodatkowa liczba punktów i stąd to zadanie dzisiaj możemy realizować.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Ad vocem.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- No nie zna Pan kulis sprawy, nie będę tutaj na forum tego rozszerzał bardzo, ale niech tak będzie, 
skoro Pan tak uważa. Nie mówilibyśmy, Panie Starosto, tych środków, jak już powiedziałem, żeby nie 
zaangażowanie wielu osób, no Panie Starosto, Pana akurat nie, no w tym nie było.  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Znaczy, to oczywiście mówi Pan nieprawdę, jak Pan dobrze… Jak, jak… Nie, przepraszam. Mówi Pan 
nieprawdę, bo oczywiście my jako urząd staraliśmy się i rozmawialiśmy wielokrotnie, więc niech Pan 
tak nie mówi. Bo ja mogę powiedzieć, że Pana działanie nie przyniosło żadnych skutków, ale w 
przypadku innych osób owszem. I tak będziemy się tutaj przerzucać odpowiedzialnością. Zamiast się 
cieszyć, że pieniądze są, zamiast docenić pracę urzędników starostwa, bo to jest wynikiem tej pracy, 
pan tu próbuje zupełnie coś innego insynuować.  
 
 
Radny Powiatu- Dariusz Kowalczyk 
- Dziękuję Panie Starosto, że moje starania w ogóle nie przyczyniły się do tego, że uzyskaliśmy te 
środki. Dziękuję Panu bardzo za to.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękujemy bardzo. Sukces ma wielu ojców, a ja zapytam tutaj o szczegóły. Pani, Pani skarbnik, jaki 
jest poziom dofinansowania do całości projektu, do całości inwestycji i jaka to jest kwota, bo chyba 
to nie padło, jaka to jest kwota dofinansowania z środków unijnych?  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- Całość tej chwili 15 milionów siedemset dziewięćdziesiąt dwa pięćset pięćdziesiąt cztery w tym 
dwanaście milionów osiemset siedemdziesiąt sześć pięćset osiemdziesiąt siedem. To jest 
dofinansowanie. Trzy miliony dokłada powiat.  
 



 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania Kazimierz Mordaka, udzielam głosu.  
 
 
Radny Kazimierz Mordaka 
- Witam Panie przewodniczący, szanowni Państwo radni, Panie Starosto, to chciałem tak w formie 
sprostowania, bo trochę się zrobiła może niepotrzebna dyskusja, z tego co chyba dobrze 
zauważyłem, Pan Kowalczyk zadał Panu proste pytanie, czy powiat ma na tą inwestycję swoje 
pieniądze. I nie było tu, żeby ktoś nie docenił pracy urzędników, bo ja to doceniam i cieszę się, że 
takie środki są. Wystarczy odpowiedzieć dwa słowa, czy albo są pieniądze, albo nie ma. Z tego, co ja 
się orientuję, nie wiem jak jest może w samorządzie, to z chwilą, gdy się występuje o unijne 
pieniądze, to trzeba mieć zabezpieczone własne środki. Czyli podejrzewam, że te pieniądze musiały 
być i są. I wystarczy odpowiedzieć prosto pytanie, tak, są pieniądze i to wszystko. Dziękuję bardzo.  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Szanowny Panie radny, przed nami są jeszcze rozstrzygnięcia bardzo ważnych i istotnych inwestycji i 
nie wiemy jak będzie wyglądał montaż finansowy, czy to dofinansowanie będzie na pełnym 
możliwym poziomie. Między innymi most na Brzustówce, jak to będzie wyglądało, więc nie możemy 
też iść w takim kierunku, że wszystkie możliwe środki będziemy angażować w jedną inwestycję 
kosztem czegoś, co jest równie ważne dla mieszkańców naszego powiatu.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję, Pan Rafał Wolniewicz, a Ad vocem jeszcze Pan Kazimierz Mordaka udzielam głosu.  
 
 
Radny Kazimierz Mordaka 
- Odpowiedział Pan nadal na moje pytanie, czy na tą inwestycję, konkretnie na tą inwestycję mamy 
te środki, czy nie mamy. I to wszystko.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Może Pani Skarbnik udzieli odpowiedzi.  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- Środki mamy na to zadanie. Ta uchwała właśnie o tym świadczy.  
 
 
Radny Kazimierz Mordaka 
- Dziękuję bardzo.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Pan Rafał Wolniewicz.  
 
 
Radny Rafał Wolniewicz 
- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Ja mam jeszcze tutaj parę słów odnośnie tego chodnika w 



miejscowości Wygoda Bielina -Dębniak. Etap pierwszy na komisji usłyszeliśmy parę słów o tej 
inwestycji, jeżeli można jeszcze raz przybliżyć i powiedzieć jaki odcinek będzie i jeżeli coś można 
powiedzieć też odnośnie drugiego etapu. I myślę, że od razu można podziękować też władzom gminy 
Ujazd za wniosek, który przekazały tutaj do starostwa i starostwo też się przychyliło i zachęcam do 
głosowania oczywiście za poparciem tego wniosku uchwały potem. Wszystkim oczywiście radnym 
gminy Ujazd oraz władzom. Także parę słów jeszcze na temat tej inwestycji.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Proszę bardzo.  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- To znaczy ja powiem w zakresie w takim, jakim tutaj mogę dysponować wiedzą, że jest to kilometr 
od Ronda na dzień dzisiejszy, kilometr w formie chodnika. Szerokości dwóch metrów, projekt jest 
zaplanowany pewnie na trzy kilometry, około, to trzech, więc pewnie będzie w trzech etapach, jako 
chodnik.  
 
 
Radny Rafał Wolniewicz 
- Ok. Jeszcze potem.  
 
 
Starosta Tomaszowski Mariusz Węgrzynowski 
- Tutaj, jeśli przepraszam, mogę poprosić Pana dyrektora Fijałkowskiego. Bardzo proszę. Pan 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych bardzo proszę.  
 
 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych- Piotr Fijałkowski 
- Panie Przewodniczący Szanowni Państwo dokumentacja projektowa została wykonana na ponad 3 
kilometry 3 400. W tym roku podjęliśmy się działania na odcinku jednego kilometra od ronda w 
kierunku Tomaszowa po lewej stronie. Jest to pełnowymiarowy chodnik i tylko chodnik. Nie 
dotykamy nie poszerzamy jezdni- drogi. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję.  
 
 
Radny Rafał Wolniewicz 
- ok, dziękuję bardzo. A realizacja?  
 
 
Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych- Piotr Fijałkowski 
- Realizacja tego chodnika? No w przeciągu czterech miesięcy.  
 
 
Radny Rafał Wolniewicz 
- Ok, dziękuję bardzo.  
 



 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś głosy w dyskusji? Nie widzę. Dziękujemy zatem Państwu. 
Zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. Zanim przejdziemy do głosowania. Nie, bo tutaj 
opinie, ale opinię mieliśmy. Tak, tak, tak, tak, tak, tak. Przechodzimy zatem do głosowania. 
Przepraszam najmocniej. Kto z Państwa jest za przedstawionym projektem uchwały, kto jest przeciw, 
kto się wstrzymał. Wszyscy radni obecni na sesji 20 głosów za, 3 radnych nieobecnych. Uchwała 
została przyjęta. Dziękujemy bardzo Pani Skarbnik i przechodzimy do kolejnego punktu. Rozpatrzenie 
projektu wraz z autopoprawką i podjęciem uchwały Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w 
sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Tomaszowskiego na lata 2025-2043 i Pani 
Skarbnik przedstawi tutaj projekt tej uchwały. bez autopoprawki, nie było tej autopoprawki. Bardzo 
proszę.  
 
 
Skarbnik Powiatu- Beata Zysiak 
- Dziękuję. tutaj Szanowni Państwo mamy dwa przedsięwzięcia i mamy oczywiście rozbudowę na 
odcinku Wólka Jagielczyńska do miejscowości Krzemienica w ramach zakwalifikowania zadania do 
dofinansowania w ramach funduszy europejskich w podziale na dwa lata i wprowadzenie takiego 
działania jak rozbudowa drogi powiatowej 4319E w miejscowości Ciosny do realizacji w roku 2026, 
ponieważ tutaj to działanie było w tym roku. Pan wójt prosi środki, które były na to działanie, zostały 
przesunięte właśnie na Bielinę, żeby można było to działanie zrealizować i w piśmie również 
zobowiązuje się do pokrycia 50% kosztów tego działania w roku przyszłym. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo i bardzo proszę Pana Leona Karwata, Przewodniczącego Komisji Budżetu 
Planowania Gospodarczego o opinię Komisji.  
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Planowania Gospodarczego Rady Powiatu- Leon Karwat 
- Komisja Budżetu i Planowania Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Tomaszewskiego na lata 2025-2043.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czekam na zgłoszenia. Nie widzę. Przechodzimy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa jest za przedstawionym projektem uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2063. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Dziękuję 
bardzo. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych, 20 oddało głos za, 3 radnych nieobecnych na sesji. 
Uchwała została przyjęta w przedstawionym kształcie i brzmieniu. Dziękuję bardzo Pani Skarbnik. 
Przechodzimy do punktu siódmego porządku obrad. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Powiatu 
Tomaszowskiego za rok 2024 i bardzo proszę Pana Andrzeja Więckowskiego dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie o przedstawienie informacji w tym zakresie.  
 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie- Andrzej Więckowski 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Szanowni Państwo, taki dokument jak obowiązek 
przedstawienia Radzie Powiatu takiego dokumentu jak ocena zasobów pomocy społecznej wynika z 
określonego zapisu w ustawie o pomocy społecznej. Zgodnie z tym zapisem Zarząd Powiatu 
przedkłada Radzie Powiatu ocenę zasobów pomocy społecznej za poprzedni rok w tym w tym 



przypadku za rok 2024. Ponieważ zadania powiatu z zakresu pomocy społecznej wykonuje 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, stąd przed Państwem Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie. Szanowni Państwo, ten dokument ma generalnie za zadanie odpowiedź na pytanie 
czy posiadane zasoby w zakresie obszaru jakim jest pomoc społeczna są wystarczające do 
właściwego realizowania zadań przez powiat właśnie w tym zakresie. Na zasoby pomocy społecznej 
składają się oczywiście infrastruktura w tym zakresie, środki finansowe przeznaczone na realizację 
zadań w tym obszarze i kadra, która te zadania obsługuje, te środki przeznacza na te zadania, czyli na 
potrzeby osób ubiegających się o wsparcie w tym zakresie. Jeśli chodzi o infrastrukturę, to na naszą 
powiatową infrastrukturę składa się 7 jednostek organizacyjnych, 3 placówki opiekuńczo-
wychowawcze, 2 domy pomocy społecznej, środowiskowy dom samopomocy i powiatowe centrum 
pomocy rodzinie. Jeśli chodzi o inne zasoby nie mające formy instytucjonalnej, to oczywiście jest 
przede wszystkim rodzinna piecza zastępcza i tutaj mamy 112 rodzin zastępczych, które tyle 
funkcjonowało na koniec ubiegłego roku i 4 rodzinne domy dziecka. W skład zasobów wchodzą także 
takie punkty czy ośrodki jak Ośrodek Interwencji Kryzysowej, który działa w ramach struktury 
organizacyjnej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, czy mieszkania treningowe dla osób 
pełnoletnich opuszczających pieczę zastępczą, które też prowadzi Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie. Również w skład zasobów pomocy społecznej wchodzą warsztaty terapii zajęciowej, trzy 
warsztaty i w przypadku naszego powiatu wszystkie są prowadzone przez podmioty niepubliczne. 
Szanowni Państwo, ile osób obejmują, obejmuje, obejmują wsparciem swoim te właśnie zasoby 
pomocy społecznej? W ubiegłym roku było to prawie 6200 osób, 6196 dokładnie, i był to wzrost o 
około niecałe 10% w porównaniu do poprzedniego roku. Ten wzrost nastąpił przede wszystkim jeśli 
chodzi o zadania w zakresie rehabilitacji społecznej. Czyli wzrosła liczba osób ubiegających się o 
wsparcie z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Na zrealizowanie zadań 
wobec tej grupy osób przeznaczyliśmy jako powiat w ubiegłym roku ponad 41 milionów złotych. I tu 
podobnie był wzrost o około 10% w stosunku do roku 2023. Najwięcej środków pochłania działalność 
domów pomocy społecznej to jest około 19 milionów złotych. Następnie zadania właśnie 
realizowane na rzecz osób niepełnosprawnych to jest około 10 milionów złotych i piecza zastępcza to 
jest około 8,5 miliona złotych. Kadra jaka obsługuje te zadania to jest 287 osób, przy czym 271 to jest 
tak zwane stałe zatrudnienie, kilkanaście osób to są osoby pracujące na przykład w ośrodku 
interwencji kryzysowej, czyli niektóre osoby pracują jeden dzień w tygodniu, niektóre dwa razy w 
tygodniu i też osoby wspierające na przykład rodzinne domy dziecka. I proszę Państwa konkluzja 
Zarządu Powiatu, jeśli chodzi o zabezpieczenie tych wszystkich potrzeb. Ta konkluzja jest 
następująca. Te posiadane przez nas zasoby wystarczają na realizację, na bieżącą, płynną realizację 
naszych zadań. z taką poprawką, że niewystarczające są nakłady na rzecz osób niepełnosprawnych, 
przy czym te zadania są finansowane praktycznie w całości z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych. I sam Zarząd Powiatu, czy nawet Rada Powiatu ma bardzo ograniczony 
wpływ na wysokość tych środków. One są przekazywane według ustawowo określonego algorytmu 
dla poszczególnych powiatów. Również przydatnym byłby jeszcze jeden rodzinny dom dziecka dla 
potrzeb tych wszystkich dzieci wymagających pieczy zastępczej, ale tutaj pod jakąś silną presją nie 
jesteśmy. Nie mamy niewykonanych postanowień sądu, nie mamy takiej sytuacji, żebyśmy musieli 
małe dzieci w dużych placówkach umieścić. Mamy siedmioro dzieci w placówkach poza naszym 
powiatem, ale to jest jeszcze efekt poprzednich lat. W ostatnim czasie nie umieszczaliśmy, nie było 
potrzeby umieszczania dzieci poza naszym powiatem. Panie przewodniczący, dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo Panie Dyrektorze i otwieram dyskusję nad przedstawionym tematem. Nie 
głosujemy tutaj tego punktu. Ocena zasobów pomocy jest na zasadzie takiego sprawozdania Pana 
Dyrektora z działań Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Otwieram dyskusję. Są jakieś pytania 
do pana dyrektora? Pan Marek Kubiak. Udzielam głosu.  
 



 
Radny Marek Kubiak 
- Panie Dyrektorze, na koniec Pana wypowiedzi usłyszałem, że są niewystarczające środki z PFRON-u i 
podjeżdżając pod jeden z warsztatów terapii zajęciowej można zobaczyć apel, który tam wisi do 
rządu polskiego o to, aby środki były większe, ponieważ te środki są w chwili obecnej 
niewystarczające. Ten apel jest związany właśnie z tym zdaniem, który Pan Dyrektor na koniec 
wypowiedział?  
 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie- Andrzej Więckowski 
- Mówiąc o brakujących środkach na zadania na rzecz osób niepełnosprawnych. Panie radny akurat 
niekoniecznie miałem na myśl działalność warsztatu terapii zajęciowej, bo te środki na działalność 
warsztatu są każdego roku zwiększane i powiem użyję takiego określenia. Powiat z własnym 
wkładem musi gonić jeszcze za tym zwiększaniem środków, bo jest wymagany procentowy udział. 
Nie miałem na myśli przede wszystkim inne zadania takie jak dofinansowanie do tych wszystkich 
przedmiotów ortopedycznych, środków pomocniczych i tym podobne. Zresztą akurat Pan radny jest 
w temacie, bo to podobna sytuacja była również w poprzednich latach. No nie mówię już o 
turnusach rehabilitacyjnych, gdzie w ogóle w formie cząstkowej możemy te potrzeby zaspakajać. 
Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Panie dyrektorze, bo tak tutaj Pan radny mnie natknął na to pytanie o niewystarczające środki. Ja 
zrozumiałem, że tych środków jest znacznie więcej i tych osób, które skorzystały z tych środków z 
Państwowego Funduszu Ochrony tutaj osób niepełnosprawnych jest więcej o 10 procent. Czyli to jest 
do 6200 osób w stosunku do roku 23 i 10 procent rozumiem więcej tych środków rozumiem tak?  
 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie- Andrzej Więckowski 
- Jeśli chodzi o porównanie ilości osób ubiegających się o wsparcie i ilości nakładów na zadania na 
rzecz osób niepełnosprawnych, to rzeczywiście wśród tego sześciu tysiąca ponad osób, najwięcej 
osób korzysta z tych, najwięcej osób jest objętych wsparciem w ramach zadań finansowanych z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, to jest około cztery tysiące osób na 
te 6 tysięcy wszystkich osób. I w ogóle tych środków w poprzednich latach, jeśli chodzi o Państwowy 
Fundusz, rzeczywiście przybywało, ale przybywało również osób, szczególnie osób ubiegających się 
właśnie o wsparcie w ramach tych dwóch zadań, które wymieniłem przed chwilą, czyli 
dofinansowanie do zaopatrzenia się w środki pomocnicze, przedmioty ortopedyczne, Sprzęt 
rehabilitacyjny. Państwo wszyscy wiecie o co chodzi. Aparaty słuchowe i tym podobne rzeczy. No i 
wzrosła bardzo liczba osób biegających się o dofinansowanie do uczestnictwa w turnusach 
rehabilitacyjnych. I na to zadanie te środki, które mamy do dyspozycji jako Powiat Tomaszowski, na 
te zadania nam środków brakuje. Tu w żadnym wypadku nie jesteśmy w stanie sprostać wszystkim 
potrzebom. No niewielkie to pocieszenie, że taka sytuacja ma miejsce od wielu lat. Od wielu lat.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dobrze, dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania do Pana Dyrektora? Pan Marek Kubiak.  
 
 
Radny Marek Kubiak 
- Panie dyrektorze, czyli rozumiem, że ten apel, który jest tam gdzieś przypadkowo, który 
zauważyłem na jednym z WTZ-ów, nie podziela Pan tego apelu tak? I drugie moje pytanie, jeżeli 



chodzi o środki właśnie ortopedyczne i te wszystkie medyczne, które, na które są składane wnioski, 
czy kolejka jednak się wydłuża i mamy jakiś tutaj taki dosyć długi okres oczekiwani?.  
 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie- Andrzej Więckowski 
- Jeśli chodzi o apel, na który Pan się powołuje, to ja powtórzę swoją odpowiedź. Jeśli mówiłem o 
tych brakach środków na rzecz osób niepełnosprawnych, to niekoniecznie miałem na myśli warsztaty 
terapii zajęciowej, co nie znaczy, że się z tym apelem utożsamiam bądź nie utożsamiam, nie, nie 
znam bliżej i to nie o to chodzi. Na pewno nie miałem na myśli akurat tutaj w pierwszej kolejności, że 
w potrzebie są warsztaty terapii zajęciowej, dlatego że te środki każdego roku są większe, ale to nie 
znaczy, że te osoby apelujące nie mają racji. Na ten temat się nie wypowiadam i to absolutnie tak nie 
jest, bo nie znam bliżej tego apelu, zresztą no trudno, żebym odpowiadając za zadania w obszarze 
pomocy społecznej, w tym rehabilitacji społecznej, w jakiś sposób odcinał się od apelu ludzi 
pracujących w tym obszarze, a więc tak to jest. Natomiast jeśli chodzi o kolejki, to one generalnie są 
na podobnym poziomie. Obawiam się, że mogą w tym roku nieco się wydłużyć, jeśli tych osób będzie 
tak przybywać. Realizację generalnie kończymy w pierwszych dniach miesiąca września i później już 
te środki dalej poskładane przechodzą na następny rok. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zamykamy więc ten punkt porządku obrad. 
Przechodzimy do kolejnego. Panu dyrektorowi dziękujemy pięknie. Dziękuję Państwu. Dziękuję. 
Przechodzimy do punktu ósmego. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu 
Tomaszowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz instytucjami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego za rok 2024. Zapraszam Panią Agnieszkę Biniek, Naczelnika Wydziału Kultury, 
Promocji i Sportu o przedstawienie swojego zdania. Dziękuję bardzo.  
 
 
Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Sportu - Agnieszka Biniek 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Dokument, który został Państwu 
przedłożony jest to dokument ściśle związany z programem współpracy z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2024. Dane, które Państwo otrzymaliście, bardzo skrupulatnie i szczegółowo 
omawiają problematykę związaną z organizacjami pozarządowymi, jak i z finansowaniem i 
współpracą, którą powiat podjął się w roku ubiegłym. Pokrótce może tylko przypomnę tutaj 
Państwu, bo na pewno Państwo zapoznaliście się szczegółowo z tym dokumentem. Jeżeli chodzi o 
finansowanie i dotacje, które były przekazane dla organizacji pozarządowych w 2024 roku, była to 
łączna kwota 1,208,487 zł. Jest to kwota przeznaczona na dotacje. Były to zarówno dotacje w formie 
konkursów, było tych konkursów 6 ogłoszonych, jak i też w takiej sferze pozakonkursowej, czyli w 
tych takich grantach do 90 dni, gdzie organizacje mogą składać również wnioski. Na ten cel została 
przeznaczona kwota 67 500 zł, natomiast jeżeli chodzi o konkursy była to kwota 361 340 zł. Mamy 
tutaj również dofinansowanie dla osób niepełnosprawnych, są to dotacje z Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie i są to środki PFRON-u. Z tych środków była to kwota 5 mln 54 tys 360 zł. 
Oczywiście tutaj powiat współpracował również z organizacjami pozarządowymi w takiej drodze 
pozafinansowej. Chodzi tutaj przede wszystkim o wynajem lokali, chociażby w Powiatowym Centrum 
Animacji Społecznej, gdzie stowarzyszenia mogą na dogodnych warunkach, czyli za niewielką kwotę, 
takie pomieszczenia wynajmować. Korzystali również bezpłatnie z wynajęcia sal czy też pomieszczeń 
w Powiatowym Centrum Animacji Społecznej. Tutaj kwota ta nie została przeliczona, aczkolwiek 
została też ujęta ta informacja, że takie działania również zostały podjęte. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem. Kto z Państwa chce 



zabrać głos? Nie widzę, to może ja dopytam, bo nie zdążyłem na komisji o to akurat zapytać. W 
przedmiocie tutaj o otwartych konkursów chciałbym zapytać jaką mamy, czy mamy takie dane, ile 
mamy powierzonych tutaj zadań publicznych, a ile wspieramy i ewentualnie jaki jest udział tutaj 
instytucji, organizacji, jaki jest wkład własny w tych projektach, które są wspierane przez powiat i 
jakie to są projekty ewentualnie.  
 
 
Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Sportu - Agnieszka Biniek 
- Tak, tutaj w tabeli numer 1, Szanowni Państwo, są wymienione wszystkie zadania, które były 
dofinansowane. Jeżeli chodzi o wsparcie, musiałabym tutaj zliczyć, mamy tutaj... 12 zadań było ze 
wsparcia, czyli tam gdzie organizacje pozarządowe musiały mieć swój wkład własny, natomiast 2 
zadania były w formie powierzenia. Jeżeli chodzi o wkłady własne, niestety tutaj nie mam takiej 
informacji, nie wpisałam, aczkolwiek jeżeli trzeba, to ja mogę przedstawić taką szczegółową 
informację.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dobrze, to już rozumiem, że na piśmie mogę,  
 
 
Naczelnik Wydziału Kultury, Promocji i Sportu - Agnieszka Biniek 
- tak jak najbardziej.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zamykam zatem dyskusję. Dziękujemy Pani Naczelnik. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt dziewiąty. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały Rady 
Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Tomaszowskiego 
zawartej w piśmie mieszkańca miasta. I proszę Przewodniczącą Komisji Skarg i Wniosków Petycji o 
przedstawienie projektu uchwały.  
 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg , Wniosków i Petycji - Lidia Jackow 
- Uchwała Rady Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim w sprawie rozpatrzenia skargi na starostę 
Tomaszowskiego zawartej w piśmie mieszkańca miasta Tomaszowa Mazowieckiego. Tu następuje 
podstawa prawna. Paragraf pierwszy Rada Powiatu w Tomaszowie Mazowieckim uznaje skargę za 
niezasadną skargę na starostę Tomaszowskiego zawartą w piśmie mieszkańca miasta Tomaszowa 
Mazowieckiego i przekazuje pismo do akcji sprawy do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 
Piotrkowie Trybunalskim. Paragraf drugi zobowiązuje się przewodniczącego Rady Powiatu w 
Tomaszowie Mazowieckim do zawiadomienia skarżącego o przekazaniu skargi i paragraf trzeci 
uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Uzasadnienie. W dniu 22 kwietnia 2025 roku do Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu wpłynęło pismo mieszkańca Tomaszowa Mazowieckiego, w 
którym skarży się, że starosta Tomaszowski nie wywiązuje się z obowiązku powtórzenia kosztów 
odnowienia lasu po pożarze wynikającego z ustawy o lasach. Przewodniczący Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji wystąpiłam do Starosty o ustosunkowanie się do zarzutów zawartych w piśmie. 
W odpowiedzi Starosta poinformował, że sprawa przedstawiona przez mieszkańca dotyczy 
indywidualnego postępowania administracyjnego, które w pierwszej instancji zostało rozstrzygnięte 
decyzją administracyjną dnia 31 marca bieżącego roku. W wyniku skutecznego odwołania strony 
sprawa dalej jest procedowana przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze. W związku z tym 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu na posiedzeniu w dniu 9 maja tego roku 
przeanalizowała przedmiotowe pismo, zapoznała się z odpowiedzią Starosty i uznała, że starosta 



rozpatrując wniosek mieszkańca dopełnił wszelkich procedur wynikających z kodeksu postępowania 
administracyjnego oraz ustawy o lasach. Zatem zgodnie z artykułem 234.1 KPA, który stanowi, że w 
sprawie, w której toczy się postępowanie administracyjne skarga złożona przez stronę podlega 
rozpatrzeniu w toku postępowania zgodnie z przepisami kodeksu. Pismo zostanie przesłane do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Piotrkowie Trybunalskim. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. Pan Dariusz 
Kowalczyk, udzielam głosu.  
 
 
Radny Dariusz Kowalczyk 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, tylko chciałem dopytać, to jest bardzo stara sprawa, tak, 
czy to jest jakaś, no to wiadomo o co chodzi. Dziękuję.  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Michał Jodłowski 
- Dziękuję bardzo. To było szybkie pytanie i szybka odpowiedź. Czy są jeszcze jakieś pytania w tej 
kwestii? Nie widzę. Zamykam za tym dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa jest za 
przyjęciem przedstawionego projektu uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Jasne. To 
zamykamy w takim razie, bo pan stojąc tam nie bierze udziału. Zamykamy głosowanie. Szanowni 
Państwo w głosowaniu wzięło udział dziewiętnastu radnych, dziewiętnaście głosów za przyjęciem 
projektu uchwały i jeden wstrzymujący się głos trzech radnych jest nieobecnych. Dziękuję bardzo. 
Uchwała została przyjęta. Przechodzimy do ostatniego punktu porządku obrad punkt dziesiąty 
zamknięcie obrad XXII sesji Rady Powiatu. Dziękuję bardzo.  
 


